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Frombork, dnia 24 listopada 2016 roku 

RO.0002.6.2016.JK 

Protokół Nr XVI/16 

 

z XVI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 listopada 2016 roku, która odbyła się 

w sali obrad Urzędu Miasta i Gminy we Fromborku. 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 10
05

, a zakończono o godz. 12
15

. 

 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 11 radnych. 

Nieobecni radni to: Gawłowski Jacek, Jakóbczyk Magdalena, Woelky Longina, Żurowska Anna. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

W sesji udział wzięli: 

 Pani Małgorzata Wrońska – Burmistrz Miasta i Gminy Frombork 

 Pani Agnieszka Nawrot-Kopycińska – Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Frombork 

 Pani Ewa Rymarska – Skarbnik Gminy Frombork 

 Pani Sylwia Mechlińska – Dyrektor Zespołu Szkół we Fromborku 

 Pani Anna Zakrzewska – Wicedyrektor Zespołu Szkół ds. Przedszkola we Fromborku 

 Pan Maria Łacko – Dyrektor Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy Frombork 

 Pan Marek Wróbel – Dyrektor Zarządu „Wodociągi Fromborskie” Sp. z o.o. 

 Pan Kazimierz Kubiak –  Kierownik Posterunku Policji 

 Pan Marcin Wróbel – Adwokat obsługujący Urząd Miasta i Gminy Frombork 

 Mieszkańcy miasta i gminy Frombork: Pan Mirosław Borowski, Pan Dariusz Łubnicki, 

 Sołtysi – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska przywitała 

wszystkich przybyłych, Panią Burmistrz Małgorzatę Wrońską, Zastępcę Burmistrza Panią Agnieszkę 

Nawrot-Kopycińską, radnych, sołtysów, gości, kierowników referatów i pracowników Urzędu.  

 

Ad. pkt 1. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska otworzyła XVI 

zwyczajną sesję Rady Miejskiej we Fromborku i stwierdziła, że obrady są prawomocne, gdyż na 

ogólną liczbę 15 radnych, w sesji uczestniczy 11 radnych, 

Nieobecni radni to: Gawłowski Jacek, Jakóbczyk Magdalena, Woelky Longina, Żurowska Anna. 

 

Ad. pkt 2. 

Na sekretarza obrad zaproponowano radną Wiolettę Krukowską. 

Radna Wioletta Krukowska wyraziła zgodę. 

W/w propozycję poddano pod głosowanie. 

 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 
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Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Sekretarzem obrad została radna Wioletta Krukowska. 

 

Ad. pkt 3. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska powiedziała, że 

wpłynęły dwa wnioski: 

 

 W dniu 21 listopada 2016 roku na wspólnym posiedzeniu przedsesyjnym  Komisji Rady 

Miejskiej we Fromborku: 

Komisji Budżetu i Finansów, 

Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa, 

Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych 

zgłoszony został wniosek przez Przewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów radną 

Monikę Rymkiewicz. 

W/w wniosek dotyczy wyłączenia z projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami umów dzierżawy na kolejny 

okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres 3 lat w §1. ust. 

2. pkt 3. działki o numerze 28/2 o powierzchni 75,00 m
2
 . 

 

Za głosowało 9 radnych. 

Przeciw głosowało 2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

 W dniu 21 listopada 2016 roku na posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego i 

Rolnictwa członkowie Komisji zgłosili wniosek o wprowadzenie do porządku obrad  projektu 

uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2017 
roku. 
 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Wniosek został przyjęty. 

 
Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała porządek 

obrad XVI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu  z XV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 22 września 2016 

roku. 

5. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na XV  zwyczajnej sesji Rady Miejskiej                

we Fromborku w dniu 22 września 2016 roku. 

6. Sprawozdanie z pracy Burmistrza. 

7. Interpelacje radnych do Burmistrza. 
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8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Frombork na lata 2016 – 2027, 

b) zmian w budżecie na 2016 rok, 

c) opłaty targowej na 2017 rok, 

d) ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Miasta i Gminy Frombork w 

2017 roku, 

e) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych oraz zwolnień w podatku 

od środków transportowych w 2017 roku, 

f) wprowadzenia opłaty miejscowej, terminów płatności, sposobów jej poboru, inkasentów oraz 

określenie wysokości wynagrodzenia za inkaso w 2017 roku, 

g) przyjęcia programu współpracy Gminy Frombork z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017, 

h) przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Frombork na lata 2016-2026, 

i) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami umów dzierżawy na kolejny 

okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat, 

j) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi najemcami umów najmu na kolejny okres 

3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat, 

k) zalecenia stosowania w 2017 roku na terenie miasta i gminy Frombork minimalnych 

miesięcznych stawek 1 metra kwadratowego czynszu najmu netto za najem lokali i budynków 

użytkowych, 

l) zalecenia stosowania w 2017 roku na terenie miasta i gminy Frombork minimalnych  

wysokości cen gruntów netto stanowiących podstawę do ustalenia czynszów dzierżawy 

z tytułu dzierżawy gruntów, 

m) wydania opinii związanej z uznaniem lasów stanowiących własność Skarbu Państwa 

położonych na terenie gminy Frombork za lasy ochronne, 

n) nadania nazwy ulicy dla drogi kategorii publicznej gminnej położonej w miejscowości 

Niewiastowo oznaczonej według ewidencji gruntów numerem 303/143, obręb Biedkowo, 

gmina Frombork dla której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi 

księgę wieczystą  o numerze EL1B/00038461/4, 

o) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie Miasta i Gminy Frombork, 

p) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą umowy dzierżawy   

na kolejny okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umowy zawartej na okres do 3 lat, 

r)    w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w 2017 roku. 

9. Odpowiedzi na interpelacje. 

10. Oświadczenia radnych i sprawy różne. 

11. Zakończenie obrad. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska zapytała czy ktoś 

chciałby coś wnieść do porządku obrad i poddała pod głosowanie porządek obrad XVI zwyczajnej 

sesji Rady Miejskiej we Fromborku. 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 
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Ad. pkt 4. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska powiedziała, że 

propozycja protokołu była wyłożona zwyczajowo do wglądu na posiedzeniach przedsesyjnych oraz w 

Biurze Rady, a także przesłana radnym przez e-Radę. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska zapytała czy ktoś 

chciałby wnieść jakieś zmiany. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod 

głosowanie propozycję protokołu z XV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 22 

września 2016 roku. 

 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 0 radny. 

 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad. pkt 5. i 6. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poprosiła Panią 

Burmistrz Małgorzatę Wrońską o przedstawienie sprawozdania z realizacji uchwał podjętych na XV 

zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku w dniu 22 września 2016 roku. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska przywitała radnych, sołtysów oraz przybyłych na sesję gości. 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że na XV zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we 

Fromborku w dniu 22 września 2016 roku podjęto 12 uchwał, do dnia dzisiejszego zrealizowano 7 

uchwał, w trakcie realizacji jest 5 uchwał, w tym część jednej uchwały została unieważniona 

rozstrzygnięciem nadzorczym. Wykaz został przesłany radnym na e-Radę, natomiast sołtysom został 

przekazany w formie papierowej przed rozpoczęciem sesji. W okresie sprawozdawczym zostało także 

wprowadzonych 9 zarządzeń. Wykaz zarządzeń został przesłany radnym, sołtysom przekazany w 

formie jak realizacja uchwał. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska przedstawiła sprawozdanie z pracy Burmistrza. 

Sprawozdanie z pracy Burmistrza stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. pkt 7. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poprosiła radnych o 

składanie interpelacji do Burmistrza. 

Nikt z osób obecnych na sali obrad nie złożył interpelacji. 

 

O godz. 10
26

 na salę obrad weszła sołtys Iwona Obłąk. 

 

Ad. pkt 8. 

 

a) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała projekt 

Uchwały Nr XVI/170/16 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 listopada 2016 roku w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Frombork na lata 2016 – 2027. 
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Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny.  

 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

O godz. 10
29

 z sali obrad wyszła Zastępca Burmistrza Pani Agnieszka Nawrot – Kopycińska. 

O godz. 10
30

 na salę obrad weszła Zastępca Burmistrza Pani Agnieszka Nawrot – Kopycińska. 

 

b) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała projekt 

Uchwały Nr XVI/171/16 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia  24 listopada 2016 roku w 

sprawie zmian w budżecie na 2016 rok. 

 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

c) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała projekt 

Uchwały Nr XVI/172/16 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 listopada 2016 roku  w 

sprawie w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Miasta i 

Gminy Frombork w 2017 roku. 

 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosował 0 radny. 

Wstrzymał się od głosu 0 radny. 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

d) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała część 

nagłówkową projektu uchwały Nr XVI/173/16 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 

listopada 2016 roku w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych oraz zwolnień w podatku od środków transportowych w 2017 roku. 

 

Radna Dorota Strabel zgłosiła wniosek o nieodczytywanie projektu uchwały w całości. 

 

Za głosowało 11 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 0 radny.  

 

Wniosek został przyjęty. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod 

głosowanie projekt w/w uchwały. 

 

Za głosowało 11 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 0 radny.  

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

e) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała projekt 

Uchwały Nr XVI/174/16 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 listopada 2016 roku w sprawie 

wprowadzenia opłaty miejscowej, terminów płatności, sposobów jej poboru, inkasentów oraz 

określenie wysokości wynagrodzenia za inkaso w 2017 roku. 

 

Za głosowało 10 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1 radny. 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

f) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała projekt 

Uchwały Nr XVI/175/16 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 listopada 2016 roku w sprawie 

opłaty targowej na 2017 rok. 

 

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosowało 3 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

g) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała projekt 

Uchwały Nr XVI/176/16 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 listopada 2016 roku w sprawie 

przyjęcia programu współpracy Gminy Frombork z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2017. 

 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

 

Uchwała została przyjęta. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

h) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała projekt 

Uchwały Nr XVI/177/16 z dnia 24 listopada 2016 roku w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju 

Miasta i Gminy Frombork na lata 2016-2026. 

 

Za głosowało 8 radnych. 

Przeciw głosowało 1 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

i) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała projekt 

Uchwały Nr XVI/178/16 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 listopada 2016 roku w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami umów dzierżawy na kolejny 

okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres 3 lat. 

Za głosowało 10 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

j) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała projekt 

Uchwały Nr XVI/179/16 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 listopada 2016 roku w sprawie 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi najemcami umów najmu na kolejny 

okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres 3 lat. 

  

Za głosowało 10 radnych 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu 1 radny. 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

k) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała część 

nagłówkową projektu Uchwały Nr XVI/180/16 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 

listopada 2016 roku w sprawie zalecenia stosowania w 2017 roku na terenie miasta i gminy 

Frombork minimalnych miesięcznych stawek 1 metra kwadratowego czynszu najmu netto za 

najem lokali i budynków użytkowych. 
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Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska zgłosiła wniosek o 

nieodczytywanie projektu uchwały w całości. 

 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod 

głosowanie projekt w/w uchwały. 

 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

l) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała projekt 

Uchwały Nr XVI/181/16 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 listopada 2016 roku w sprawie 

zalecenia stosowania w 2017 roku na terenie miasta i gminy Frombork minimalnych wysokości 

cen gruntów netto stanowiących podstawę do ustalenia czynszów dzierżawy z tytułu dzierżawy 

gruntów. 

 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

 Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

m) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała projekt 

Uchwały Nr XVI/182/16 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 listopada 2016 roku w sprawie 

wydania opinii związanej z uznaniem lasów stanowiących własność Skarbu Państwa położonych 

na terenie gminy Frombork za lasy ochronne. 

 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

 Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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n) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała projekt 

Uchwały Nr XVI/183/16 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 listopada 2016 roku w sprawie 

nadania nazwy ulicy dla drogi kategorii publicznej gminnej położonej w miejscowości 

Niewiastowo oznaczonej według ewidencji gruntów numerem 303/143, obręb Biedkowo, gmina 

Frombork dla której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę 

wieczystą o numerze EL1B/00038461/4. 

 

Za głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Uchwała została przyjęta. 

 

 Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

o) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska, przed 

przystąpieniem do głosowania nad uchwałą, poinformowała, iż wpłynął wniosek dotyczący 

przeprowadzenia głosowania imiennego podczas podejmowania uchwały Rady Miejskiej we 

Fromborku. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała wniosek z 

dnia 21 listopada 2016 roku i powiedziała, że wniosek nie podlega głosowaniu.  

 

W/w wniosek stanowi załącznik nr 18  do protokołu. 

 

Radna Jadwiga Urbanowicz powiedziała, że bez względu na to jak zagłosują radni – może być cała 

Rada Miejska przeciw zatwierdzeniu taryf – to i tak taryfy przejdą. Radni nie maja żadnego wpływu 

na zatwierdzenia taryf wodnych.  

Radna Jadwiga Urbanowicz poprosiła Pana mecenasa Marcina Wróbel, aby powiedział jaki jest stan 

prawny w/w uchwały.  

 

Adwokat Pan Marcin Wróbel powiedział, że radna Jadwiga Urbanowicz ma rację. Uchwała nie 

wejdzie w życie wskutek jej nie przyjęcia, ale taryfy tak. 

 

Radny Zbigniew Pietkiewicz zapytał czy jest to apel do radnych. 

 

Radna Jadwiga Urbanowicz odpowiedziała, że nie. Jest to tylko informacja, że radni nie mają 

wpływu. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska zapytała czy są 

jeszcze jakieś głosy w tej sprawie i czy można przystąpić do głosowania.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała projekt 

Uchwały Nr XVI/184/16 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 listopada 2016 roku w sprawie 

zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 

na terenie Miasta i Gminy Frombork. 
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GŁOSOWANIE IMIENNE 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała z listy 

alfabetycznie imiona i nazwiska radnych  oraz pytała czy radny jest ZA, PRZECIW, czy 

WSTRZYMUJE SIĘ od głosu. 

 

Radny Gawłowski Jacek – nieobecny 

Radny Gawłowski Wojciech – wstrzymał się od głosu 

Radna Jakóbczyk Magdalena – nieobecna 

Radna Kędzierska Barbara – za 

Radna Krukowska Wioletta – przeciw 

Radna Łukasik Małgorzata – przeciw 

Radny Markun Robert – przeciw 

Radny Pietkiewicz Zbigniew – przeciw 

Radna Ros Agnieszka – za 

Rymkiewicz Monika – za 

Radna Stankiewicz Agata – za 

Radna Strabel Dorota – za 

Radna Urbanowicz Jadwiga – za 

Radna Woelky Longina – nieobecna 

Radna Anna Żurowska – nieobecna 

 

Za przyjęciem głosowało 6 radnych. 

Przeciw głosowało 4 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1 radny. 

 

Uchwała została przyjęta. 

  

Uchwała stanowi załącznik nr 19  do protokołu. 

 

p) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska, przed 

przystąpieniem do głosowania nad uchwałą, poinformowała, iż wpłynął wniosek dotyczący 

przeprowadzenia głosowania imiennego podczas podejmowania uchwały Rady Miejskiej we 

Fromborku. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała wniosek z 

dnia 24 listopada 2016 roku i powiedziała, że wniosek nie podlega głosowaniu.  

 

W/w wniosek stanowi załącznik nr 20  do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska udzieliła głosu 

radnemu Zbigniewowi Pietkiewicz. 

 

Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedział, że dyskusja dotycząca wyłączenia działki z trzydziestu 

trzech i jej wyłączenie to wyróżnienie dla Pana Mirosława Borowskiego i pogratulował tego.  

Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedział, że Pan Mirosław Borowski został „wywołany do tablicy”, 

o czym wielu radnych nie wiedziało oraz, że sprawa działa się chyba w kuluarach, ponieważ 

posiedzenie zostało zakończone i radny o tym nie słyszał.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska powiedziała, że 

posiedzenie nie było zakończone oraz, że wniosek został przegłosowany jednogłośnie.  

 

Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedział, że przeprasza, w każdym bądź razie dziwi się, że z 

trzydziestu trzech jedna działka została wyłączona. Może to jest sygnał do tego, żeby w przyszłości 

przy przedłużaniach dzierżaw każdą traktować oddzielnie.  

Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedział, że na miejscu Pana Mirosława Borowskiego zastanowiłby 

się, czy warto dla tej Gminy płacić jakiekolwiek pieniądze za dzierżawę.  

Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedział, że nie doszukuje się jakichkolwiek aspektów 

ekonomicznych, albo architektonicznych - można się domyślać o co chodzi. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska udzieliła głosu Panu 

Mirosławowi Borowskiemu.  

 

Pan Mirosław Borowski powiedział, że prosi o przedłużenie dzierżawy działki przy Wieży Wodnej.  

Pan Mirosław Borowski powiedział, że posiada wszelkie zezwolenia, w tym Konserwatora 

Zabytków. Na tej działce został ustawiony „grzybek” Żywca, z którym podpisał umowę na 4 lata i 

obowiązuje ona obie strony – otrzymał profity na sprzedaż piwa i napojów. W przypadku zerwania 

umowy poniósłby karę i byłby zobligowany do zwrotu wszystkich profitów. Same postawienie 

„grzybka”, zanim zostało uzgodnione w Urzędzie, kosztowało ponad 10 000 złotych, ponieważ musiał 

on zostać ustawiony. Pracownicy mogą potwierdzić, że dużo ludzi w sezonie chwali te miejsce, 

ponieważ jest to chyba najpiękniejsze miejsce, gdzie można usiąść na ławeczce i podziwiać Wzgórze 

Katedralne. 

Pan Mirosław Borowski  powiedział, że działa tylko dwa i pół miesiąca, ponieważ reszta roku to 

„martwy sezon”. W roku ubiegłym 40% dochodu z sezonu letniego zostało wydane w ciągu zimy – na 

opłaty, przy braku dochodu. Od 1999 roku zostało wpłacone do Państwa ponad 30 000 złotych – dla 

osoby fizycznej jest to dużo, ale zawsze każdy grosz się liczy. Sprzedając daje się duży rabat, ale liczy 

się z tym, że coś będzie się też z tego miało. Te 2 000 złotych to nie jest dużo, ale rok w rok wyszło 

ponad 30 000 złotych z kawałka dzierżawy. 

Pan Mirosław Borowski  powiedział, że najgorszy jest fakt, że jest związany umową z Browarem. 

Gdyby nie było umowy, a Rada by odmówiła, to trudno.  

Pan Mirosław Borowski  powiedział, że są podesty – nie zostały one wykonane dlatego, że miał 

pieniądze i dla siebie je zrobił. Tam są dziury, w których stoi woda, więc je zakrył, nie przekładając 

płytek, bo poszłaby reszta.  

Pan Mirosław Borowski powtórzył, że chciałby uzyskać przedłużenie dzierżawy, ponieważ zerwanie 

umowy pociągnęłoby duże koszty jak na działalność, którą prowadzi.  

Pan Mirosław Borowski powiedział, że w każdej umowie zawsze jest paragraf dotyczący zerwania 

umowy,  a także powtórzył, że goście chwalili te miejsce i nie widzi uzasadnienia dla wyłączenia 

jednej działki.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska powiedziała, żeby 

Pan Mirosław Borowski nie traktował wyłączenia działki jako dyskryminacji. Potrzebne było jedynie 

wnikliwsze zajęcie się tą sprawą. Nie jest powiedziane, że ta uchwała nie przejdzie i dzierżawa nie 

zostanie przedłużona.  

 

Pan Mirosław Borowski powiedział, że miał kiedyś zdarzenie z umową, w której nie wszyscy dobrze 

wiedzieli o co chodzi, dopiero jak wszystko wyjaśnił.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska powiedziała, że Pan 

Mirosław Borowski miał okazję dziś wyjaśnić i myśli, że to nie było nic takiego przykrego.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska udzieliła głosu radnej 

Dorocie Strabel.  

 

Radna Dorota Strabel powiedziała, że generalnie chodziło o to, że płytki są nierówne, schodki 

pomiędzy jednym a drugim namiotem są bardzo krzywe, są skargi Pań spacerujących z wózkami, że 

jest ciężko przejść, że jest krzywy chodnik.  

Radna Dorota Strabel powiedziała, że  była mowa o  dokończeniu rewitalizacji dolnej części tarasu i 

przynajmniej ona z tego względu dowiadywała się czy to też o tę działką chodzi – dlatego, że jeżeli 

będzie możliwość (mogą być projekty), Pan Mirosław Borowski musiałby usunąć tę część. 

Radna Dorota Strabel powiedziała, że  wydaje jej się, że łączenie w uchwale wszystkich spraw 

przedłużania dzierżaw nie jest dobre. Było to zgłaszane do osoby przygotowującej te uchwały. 

Radna Dorota Strabel powiedziała, że radni chcieliby, żeby każda działka była osobno, w tym 

przypadku zebrało się ich dużo, bo trzydzieści trzy. Jeżeli będzie potrzeba to całą uchwałę będzie 

trzeba zmienić. 

 

Pan Mirosław Borowski powiedział, że nie, bo w umowie jest okres wypowiedzenia. Jeśli chodzi o 

chodnik – jest to chodnik o długości 3 metrów, usunięcie tego nic nie da. Jest przystawiony donicami i 

tego nie widać.  

 

Radna Dorota Strabel powiedziała, że jest sąsiadem i otrzymuje trochę wiadomości na ten temat.  

 

Pan Mirosław Borowski powiedział, że naprawiał młotkiem te wystające ostre elementy, bo widział 

nieraz jak ludzie się w tym miejscu potykali, kobiety upadały.  

 

Radna Dorota Strabel powiedziała, że jest problem z wąskim chodnikiem. Skarżą się osoby 

spacerujące z wózkami, że ciężko w tym miejscu przejść, ponieważ są ustawione jakieś ozdoby i 

tablice za bardzo wystają.  

 

Pan Mirosław Borowski powiedział, że nie trzeba takich spraw na sesji podejmować, wystarczy 

podejść po sąsiedzku i powiedzieć.  

 

O godz. 11
16

 z sali obrad wyszli sołtys Iwona Obłąk i Pan Marek Wróbel. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska  powiedziała, aby 

mówić po kolei i udzieliła głosu radnej Jadwidze Urbanowicz. 

  

Radna Jadwiga Urbanowicz powiedziała, że gdy radnym przedstawiono projekt uchwały, w którym 

były trzydzieści trzy działki, zapytała czy mowa o trzech czy trzydziestu trzech działkach, ponieważ 

pomyślała, że to jakaś pomyłka. Przy zbiorowych projektach, była składana prośba,  by na każde 

działki przygotowywać oddzielne projekty. Każda sprawa zawarta w tym projekcie uchwały ma różną 

rangę – inaczej sytuacja wygląda z ogródkami działkowymi a inaczej chociażby omawiana działka.  

Radna Jadwiga Urbanowicz powiedziała, że dyskusja była nad tym, że jest ciężko przejść oraz, że 

rozumie Pana Mirosława Borowskiego, że można to inaczej załatwić. 
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Pan Mirosław Borowski powiedział, że wystarczy przyjść i powiedzieć. Przejście jest jakie jest i 

faktycznie nie powinna być połowa zajęta – to stoi już parę lat – więc co za problem przyjść i 

powiedzieć.  

Pan Mirosław Borowski powiedział, że nigdy nie było sytuacji, że nie dostosował się do prośby czy 

wniosku. 

 

Radna Jadwiga Urbanowicz powiedziała, aby nie odbierać tego personalnie. 

 

Pan Mirosław Borowski zapytał jakby Pani radna to odbierała i powiedział, że jest to takie przykre 

po prostu.  

 

Radna Jadwiga Urbanowicz powiedziała, że była prośba, aby wszystkie działki rozdzielić na osobne 

projekty uchwał, ale Pan przygotowujący uchwały powiedział, że nie zdąży tego zrobić.  

 

Pan Mirosław Borowski powiedział, że nie ma pretensji i nie ma problemu. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska  zapytała czy radny 

Zbigniew Pietkiewicz chce jeszcze zabrać głos. 

 

O godz. 11
19

 na sale obrad weszła sołtys Iwona Obłąk. 

 

Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedział, że nie, bo jeszcze za dużo powie.  

Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedział, że radna Dorota Strabel wreszcie zaczęła działać na rzecz 

swojego okręgu. To powinno zostać zgłoszone dużo wcześniej, ale nie w formie wyłączenia Pana 

Mirosława Borowskiego i postawienia go pod tablicą.  

 

Radna Dorota Strabel powiedziała, że zgłaszała sprawę do Pana Bogusława Zycha, ponieważ on 

zajmuje się porządkiem.  

 

Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedział, że w takim razie informacja nie dotarła do Pana Mirosława 

Borowskiego, obieg informacji. 

 

Radna Dorota Strabel powiedziała, że Pan Bogusław Zych nie przekazał. 

 

Pan Mirosław Borowski powiedział, że Pan Bogusław Zych często go spotyka, zawsze rękę podaje, 

ale nie otrzymał informacji. 

 

Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedział, że jeżeli Pani mówi, że Pan Mirosław Borowski odbiera 

niewłaściwie, że odbiera personalnie, to Pani radna się myli. 

 

Radna Dorota Strabel powiedziała, że wcale tak nie mówi. 

 

Radny Zbigniew Pietkiewicz zapytał jakby Pani radna się czuła, jakby ktoś wywołał Panią z 

trzydziestu trzech pozostałych. To wszystko.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska zapytała czy można 

przystąpić do głosowania.  
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Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała projekt 

Uchwały Nr XVI/185/16 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 listopada 2016 roku w sprawie 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą umowy dzierżawy na 

kolejny okres 3 lat po zakończeniu obowiązywania umowy zawartej na okres do 3 lat. 

 

 

GŁOSOWANIE IMIENNE 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała z listy 

alfabetycznie imiona i nazwiska radnych  oraz pytała czy radny jest ZA, PRZECIW, czy 

WSTRZYMUJE SIĘ od głosu. 

 

Radny Gawłowski Jacek – nieobecny 

Radny Gawłowski Wojciech – za 

Radna Jakóbczyk Magdalena – nieobecna 

Radna Kędzierska Barbara – za 

Radna Krukowska Wioletta – za 

Radna Łukasik Małgorzata – za 

Radny Markun Robert – za 

Radny Pietkiewicz Zbigniew – za 

Radna Ros Agnieszka – za 

Rymkiewicz Monika – za 

Radna Stankiewicz Agata – za 

Radna Strabel Dorota – za 

Radna Urbanowicz Jadwiga – za 

Radna Woelky Longina – nieobecna 

Radna Anna Żurowska – nieobecna 

 

Za przyjęciem głosowało11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radny. 

 

Uchwała została przyjęta. 

  

Uchwała stanowi załącznik nr 21  do protokołu. 

 

O godz. 11
22

 z sali obrad wyszła Zastępca Burmistrza Pani Agnieszka Nawrot – Kopycińska. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska udzieliła głosu radnej 

Monice Rymkiewicz. 

 

O godz. 11
23

 na salę obrad weszła Zastępca Burmistrza Pani Agnieszka Nawrot – Kopycińska. 

 

Radna Monika Rymkiewicz zwróciła się do radnego Zbigniewa Pietkiewicza i powiedziała, że na 

wspólnym posiedzeniu Komisji odbyło się głosowanie nad wnioskiem o wyłączeniu tej jednej działki 

oraz, że radny Zbigniew Pietkiewicz był obecny podczas głosowania i też głosował „za” (wszyscy 

głosowali „za”). 

 

Na sali obrad padły słowa potwierdzające, że tak było. 
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Radna Monika Rymkiewicz powiedziała, że nie wie czy radny nie słucha o czym się mówi czy nie 

myśli nad czym głosuje, a potem są takie pretensje, jakie są.  

 

r) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska, przed 

przystąpieniem do głosowania nad uchwałą, poinformowała, iż wpłynął wniosek dotyczący 

przeprowadzenia głosowania imiennego podczas podejmowania uchwały Rady Miejskiej we 

Fromborku. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała wniosek z 

dnia 24 listopada 2016 roku. 

 

W/w wniosek stanowi załącznik nr 22  do protokołu. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że do 15 listopada przedstawiany jest projekt 

uchwały budżetowej na 2017 rok. W tym roku Minister Finansów obniżył wszystkie podatki, dlatego 

tworząc budżet z Panią Skarbnik, zostało ustalone, że wszystkie podatki będą po maksymalnych 

stawkach, które i tak są obniżone w stosunku do 2016 roku. Tak też się stało z podatkiem rolnym. 

Jeżeli podatek rolny zostaje na tym samym poziomie jak komunikat Głównego Urzędu 

Statystycznego, który został przedstawiony, projektu uchwały się nie konstruuje, ponieważ nawet 

prawo zabrania głosowania nad tym samym co już jest.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że jest już projekt – są dochody i wydatki. Jest 

propozycja obniżenia podatku rolnego, co automatycznie obniża dochody. To ma też wpływ na 

wysokość subwencji wyrównawczej, czyli skutkuje podwójnym obniżeniem dochodów na przyszły 

rok.  

 

O godz. 11
26 

z sali obrad wyszła sołtys Iwona Obłąk. 

 

Włączona została prezentacja multimedialna. 

 

O godz. 11
27 

na salę obrad weszła sołtys Iwona Obłąk. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska przedstawiła ministerialne stawki i kwotę jaka wpłynie do 

budżetu oraz jaka kwota wpłynie, jeśli zostanie podniesiona. Obniżając o 2,44 złotych dochody do 

budżetu zmniejszają się o 27 840 złotych na samym podatku, a to ma jeszcze przełożenie na 

subwencję. Drugi slajd pokazuje jaki w ogóle jest wymiar podatku i prowizji od nieruchomości – żeby 

zobrazować przedstawiony został cały rok 2014, 2015, 2016, na dzień 30 września, ponieważ rata 

podatku już wpłynęła.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska przedstawiła wpływy podatków zainkasowanych przez 

sołtysów, prowizje które pobierają sołtysi za pobieranie i odprowadzanie podatku rolnego. Kolejny 

slajd pokazuje rozbicie – jakie są podatki w danym roku, podatek rolny od osób fizycznych i od osób 

prawnych, jakie wpływy są do budżetu z tych dochodów. Z podatku, który wpływa, trzeba przekazać 

2% odpisu na rzecz Warmińsko – Mazurskiej Izby Rolnej.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powtórzyła, że jest to skazywanie na obniżenie dochodów. 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że pozwoliła sobie odwołać się do opinii 

dotyczącej projektu budżetu Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa z 2015 roku, gdzie została 

wydana opinia pozytywna, ale pod koniec pisma Komisja Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa – jako 

jedyna – złożyła wniosek: 
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„Biorąc pod uwagę powyższe Komisja ustaliła, że przekazano zbyt niskie środki finansowe  

na remont dróg gminnych (wjazdy, przepusty, przecinkę drzew znajdujących się przy 

drogach). Środki na ten cel uzyskać można ze sprzedaży nieruchomości gruntowych i lokali 

mieszkalnych.” 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że każdy widzi jak sprzedaż nieruchomości i  

lokali wygląda w gminie Frombork. Pani Skarbnik mówiła już, że wskaźnik jest niski i bardzo kuleje. 

Składane są takie propozycje, aby robić drogi na wsiach, budować kanalizację, która została ujęta w 

budżecie na 2017 rok. Będzie droga w Jędrychowie, budowa kanalizacji – jeśli zostanie przyznane 

dofinansowanie. Budżet jest spięty, został przedstawiony i nagle jest propozycja, aby głosować o 

obniżenie dochodów. Jeżeli zostaną obniżone to na pewno jakaś inwestycja wypadnie. Należy zdać 

sobie sprawę, co będzie konsekwencją obniżenia podatku rolnego i zastanowić się czy ta grupa 

podatników jest rzeczywiście w naszej Gminie wyjątkowo traktowana. Nikt dzisiaj na sesji nie 

podnosił  jakiegokolwiek zarzutu co do obniżenia czy zmiany podatków pozostałych, tylko ta jedna 

grupa została wyłączona. To jest tylko informacja, jak to się przełoży na przyszłoroczny budżet.  

 

Pani Skarbnik Ewa Rymarska powiedziała, że budżet na 2017 rok jest tak skonstruowany, że 

dochody bieżące są zaledwie o 2 000 złotych większe niż wydatki bieżące. Obniżenie tej stawki może  

spowodować zachwianie równowagi. Różnica między stawkami – ceną faktyczną za hektar – jest to 

zaledwie 6 złotych rocznie, więc dla przeciętnego rolnika, który ma hektar z kawałkiem, jest to 6 

złotych rocznie, dla takiego, który ma 100 hektarów – 600 złotych rocznie. 

Pani Skarbnik Ewa Rymarska powiedziała, że myśli, że nie jest to duża kwota do płacenia, a dosyć 

duża dla budżetu Gminy.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska udzieliła głosu 

radnemu Robertowi Markun.  

 

Radny Robert Markun poruszył wagę Rady i powiedział, że Pani Burmistrz powiedziała, że wraz z 

Panią Skarbnik postanowiły nie dawać projektu uchwały pod opinię Rady, żeby Rada nie decydowała 

o tym. Radni powinni decydować czy podatki są podnoszone, czy obniżane. 

Radny Robert Markun powiedział, że uczestniczył w obchodach dożynkowych w tym roku.  

Radny Robert Markun powiedział, że Pani Burmistrz opisywała trud i ciężką pracę rolników, 

niesprzyjającą pogodę, ale podatkami najlepiej obsypywać.  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że dlatego nie został przedstawiony projekt 

uchwały, ponieważ budżet to jest tylko plan – żeby plan wykonać, trzeba cos założyć. Założono 

wszystkie podatki na maksymalnych stawkach, które są i tak niższe niż ustawa nakazuje. Nie można 

przedstawić projektu uchwały, który przedstawia tę samą kwotę, którą przedstawia Główny Urząd 

Statystyczny. Jest dziś propozycja, nad która odbędzie się głosowanie – radni mają takie prawo. To, że 

rok był ciężki i rolnicy mieli ciężko, nie wyklucza… 

 

Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedział, żeby podwyższyć. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że nie podwyższyć i że może jest to 

niezrozumiałe, bo rok temu stawka była niższa - 53,74 złotego, a teraz jest 52,44 złotego.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska  zapytała czy to jest podwyższenie podatku. 
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Radny Robert Markun powiedział, że od lat uczestniczy w pracach Rady Miejskiej i zawsze było 

obniżane od stawki Głównego Urzędu Statystycznego. W zeszłym roku również była proponowana ta 

sama kwota, która proponowana jest teraz, więc coś w tym musi być.  

 

Pani Skarbnik Ewa Rymarska powiedziała, że te obniżki były w stosunku do stawek 70 złotych, 60 

złotych, a teraz jest 52 złotych, czyli jest coraz mniej.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że może należy podjąć jakąś konsekwencję. 

Każdy płaci i każdy chciałby płacić jak najmniej i to jest normalne, ale wpływają wnioski o remonty 

dróg gminnych, budowę kanalizacji. Gmina musi wykonywać zadania własne. Obniżanie podatków 

ma konsekwencje na wykonanie budżetu, więc albo nie będą wykonywane żadne inwestycje, albo 

trzeba się spiąć. Nawet przy tak ciężkim roku jakim jest obecny, inwestycje były prowadzone.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że wszystkie podmioty mają ułożone stawki po 

stawkach maksymalnych.  

 

Radny Robert Markun powiedział, że radni uczestniczą w Komisji Rozwoju Gospodarczego i 

Rolnictwa, także nie widzi innej opcji, jak działanie w kierunku pomocy i rozwoju rolnictwa, a nie 

podnoszenia podatków.  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że jeśli chodzi o zakres i tematykę Komisji to 

jest to temat do dyskusji, ale to będzie pod koniec roku.  

 

Radny Robert Markun powiedział, że każda komisja ma swoje zadania statutowe, każda komisja 

zajmuje się jakimś obszarem i później na sesjach są dyskusje, wypracowuje i uchwala uchwały. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa zajmuje się i więcej czasu poświęca terenom wiejskim. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że cieszy się, że Pan radny podkreślił słowo 

„rozwój”, ponieważ chodzi o to, że coś jest ponad i rozwija Gminę. 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że w tym roku najczęściej Komisja Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa – wyłączając radnego Wojciecha Gawłowskiego – kiedykolwiek jest 

uchwała, mająca na celu wprowadzenie jakiegokolwiek dochodu do budżetu (ze sprzedaży 

nieruchomości, podatków) w najlepszym wypadku się wstrzymuje, a zazwyczaj jest przeciw. 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska zapytała jaki to jest rozwój, jeżeli Pan radny Robert Markun 

podnosząc rękę za tym, żeby dochody do budżetu nie wpływały, a za chwilę Komisja Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa wnosi najwięcej wniosków o remonty dróg, budowę kanalizacji. Co drugi 

wniosek ma ten sam wydźwięk – w grudniu przy uchwalaniu budżetu widać co w nim jest i jakie są 

środki przeznaczone na drogę, rozwój, czy na modernizację - co chwile są składane wnioski do 

Burmistrza – ale jeżeli tylko jest uchwała, która ma spowodować jakikolwiek wpływ do budżetu, to 

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa bardzo często się wstrzymuje, ale najczęściej głosuje 

przeciw.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska zapytała jaka to jest konsekwencja. To taka sama sytuacja jak 

w domu – nie dał Pan żonie wypłaty, a kazał jej opłacić rachunki. Albo stawia się na rozwój Gminy, 

albo się wstrzymuje, ale wtedy nie będzie funduszy na realizację wniosków, bo Gmina nie ma  rezerw 

budżetowych z rezerwy Państwa czy innych źródeł dochodu. Jest bardzo duży katalog zadań Gminy i 

nie można z tego zrezygnować – nie można zamknąć oświaty, nie można przestać oczyszczać miasto.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska zapytała czy to jest zrozumiałe, a jeśli nie to chyba nie jest 

wiadome dla radnych nad czym głosują, bo jedno zaprzecza drugiemu.  
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Radny Robert Markun powiedział, że miasto Frombork rozwija się w bardzo dużym tempie – 

remontowane są ulice, skwery, inwestowane są pieniądze w tereny prywatne.  

Radny Robert Markun powiedział, że nie o to chodzi, ponieważ miasto turystyczne powinno ładnie 

wyglądać i jest za, ale jest też wieś. Członkowie Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa w 

większości mieszkają na wsi i są to ich propozycje.  

Radny Robert Markun powiedział, że dowiaduje się od radnego powiatowego, że Gmina nie 

występuje z pismami do Starostwa o pieniądze na drogi powiatowe. Są pieniądze, które muszą zostać 

wydatkowane, ale żadnych pism i wniosków nie ma.  

Radny Robert Markun powiedział, że od wielu lat daje propozycje, żeby Gmina od siebie dała 

wkład własny – 20 000 złotych – a powiat dołoży resztę i wykonany zostanie jakiś odcinek drogi. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że radny mówi o 27 000 złotych, których nie ma, 

a żeby wystąpić z wkładem własnym to trzeba mieć ten wkład. Rok temu przy uchwalaniu budżetu 

było 15 000 złotych na drogi z funduszy sołeckich, to o jakich 27 000 złotych mowa.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska zapytała radnego jaka droga była remontowana w tym roku, 

skoro radny twierdzi, że miasto się tak rozwija i są remontowane drogi.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poprosiła o spokój na 

sali obrad.  

  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że mówi o wniosku od kilku lat dotyczącym 

drogi w Jędrychowie  i wniosku dotyczącym oczyszczalni, gdzie są konkretne miejscowości i 

konkretne drogi, więc o jakich ogólnikach jest mowa. 

  

Radny Robert Markun zapytał po ilu latach jakieś inwestycje na terenach wiejskich zaczęły być 

realizowane.  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska zapytała, czy w tym roku nie było żadnych. 

 

Radna Wioletta Krukowska powiedziała, że na razie są zaplanowane pieniądze w budżecie, więc nie 

wiadomo jak to wyjdzie.  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska zapytała, czy fundusz sołecki nie jest funduszem gminnym. 

To są fundusze Gminy, tylko wyodrębnione, żeby nie Burmistrz zakładał najważniejsze inwestycje, a 

Rada Sołecka i Sołtys. To są pieniądze budżetowe.  

 

Radny Robert Markun powiedział, że jakby nie było zwrotów z wydatkowanych pieniędzy z 

funduszy sołeckich, to już dawno by funduszy nie było.  

 

O godz. 11
38

 z sali obrad wyszły Pani Anna Zakrzewska i Pani Sylwia Mechlińska.  

 

Radny Zbigniew Pietkiewicz  zapytał, czyżby Pani Burmistrz obawiała się wyników głosowania. 

Przecież jest większość i nie ma dyskusji. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że nie rozumie o czym radny mówi. 

 

Radny Zbigniew Pietkiewicz  powiedział, że uważa, że Pani Burmistrz stara się przekonać radnego 

Roberta Markuna, że ma głosować tak, a nie inaczej.  
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Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że nikomu nie sugeruje. 

 

Radny Zbigniew Pietkiewicz  powiedział, żeby przenieść tę polemikę na formę pisemną, bo to co się 

mówi nie ma żadnego odzwierciedlenia w rzeczywistości. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że Burmistrz ma taki przywilej, że może się 

wypowiedzieć do każdego projektu uchwały. 

 

Radny Zbigniew Pietkiewicz  powiedział, że Pani Burmistrz może się wypowiedzieć, ale on 

odczuwa jakiś bezsens tej dyskusji. Albo się obniża, albo nie. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że radny bardzo niegrzecznie przerywa 

wypowiedzi. 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że wykonanie budżetu poleca się Burmistrzowi i 

to Burmistrz podlega kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej i innym instytucjom i dlatego Pani 

Burmistrz chciała radnym uświadomić jaka jest konsekwencja propozycji uchwały. 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, aby nie sugerować, że któryś radny jest swój czy 

nie, bo - tak jak Pani Burmistrz powiedziała dnia 13 listopada – czas wyborów się skończył, wybrani 

zostali w celu działania w kierunku rozwoju i dobrobytu gminy Frombork. Nieważne jest kto z jakiej 

listy startował. 

 

Radna Wioletta Krukowska zapytała czy można przejść do głosowania. 

 

Radna Małgorzata Łukasik powiedziała, że ma 20 hektarów i uważa, że podatek jest za duży i 

mógłby być mniejszy. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała projekt 

Uchwały Nr XVI/186/16 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 listopada 2016 roku w sprawie 

obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego za 2017 rok. 

 

Pani Skarbnik Ewa Rymarska powiedziała, że w uchwale brakuje zapisu komu powierza się 

wykonanie uchwały. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska zapytała kto przygotowywał projekt uchwały. 

 

Radna Wioletta Krukowska powiedziała, że projekt uchwały został przygotowany przez nią oraz 

Panią z Biura Rady.  

 

Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedział, że wpłynął drugi wniosek głosowania imiennego dotyczący 

w/w uchwały. 

 

O godz. 11
43 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska 

zarządziła przerwę w celu uzupełnienia zapisu w uchwale.  

 

O godz. 12
00

 Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska 

wznowiła obrady XVI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku oraz stwierdziła prawomocność 

obrad, gdyż na ogólną liczbę 15 radnych, w sesji uczestniczy 11 radnych, 
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Nieobecni radni: Gawłowski Jacek, Jakóbczyk Magdalena, Woelky Longina, Żurowska Anna. 

Nieobecni sołtysi: Siwek Katarzyna. 

 

Radna Wioletta Krukowska powiedziała, że chce wnieść do porządku obrad poprawioną uchwałę w 

sprawie obniżenia ceny skupu żyta do wymiaru podatku rolnego na 2017 rok, która błędnie została 

podpisana przez Pana mecenasa jak i przez samą radną. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska poddała pod 

głosowanie wniosek o przyjęcie do porządku obrad zmienionego projektu uchwały.  

 

Za przyjęciem głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała projekt 

Uchwały Nr XVI/186/16 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 listopada 2016 roku w sprawie 

obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego za 2017 rok. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska ogłosiła głosowanie 

imienne, zgodnie z wnioskiem z dnia 24 listopada 2016 roku. 

 

GŁOSOWANIE IMIENNE 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska odczytała z listy 

alfabetycznie imiona i nazwiska radnych  oraz pytała czy radny jest ZA, PRZECIW, czy 

WSTRZYMUJE SIĘ od głosu. 

 

Radny Gawłowski Jacek – nieobecny 

Radny Gawłowski Wojciech – przeciw 

Radna Jakóbczyk Magdalena – nieobecna 

Radna Kędzierska Barbara – przeciw 

Radna Krukowska Wioletta – za 

Radna Łukasik Małgorzata – za 

Radny Markun Robert – za 

Radny Pietkiewicz Zbigniew – za 

Radna Ros Agnieszka – przeciw 

Rymkiewicz Monika – przeciw 

Radna Stankiewicz Agata – przeciw 

Radna Strabel Dorota – przeciw 

Radna Urbanowicz Jadwiga – przeciw 

Radna Woelky Longina – nieobecna 

Radna Anna Żurowska – nieobecna 

 

Za przyjęciem głosowało 4 radnych. 

Przeciw głosowało 7 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radny. 

 

Uchwały nie została przyjęta. 

  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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Ad. pkt 9. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska powiedziała, że w 

związku, iż nie było żadnych interpelacji do Pani Burmistrz, przechodzi do następnego punktu. 

 

Radna Wioletta Krukowska powiedziała, że w takim razie wprowadzona jest cena Głównego 

Urzędu Statystycznego, czyli 52,44 złotych. 

 

Odpowiedź, że tak. 

 

Ad. pkt 10.
 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska zapytała kto chciałby 

zabrać głos.  

 

Zastępca Burmistrza Pani Agnieszka Nawrot – Kopycińska powiedziała, że na posiedzeniu 

Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa dnia 21 listopada 2016 roku, po zakończeniu części 

wspólnego posiedzenia przedsesyjnego, w jej obecności oraz w obecności radnej Wioletty 

Krukowskiej, radnego Roberta Markuna oraz kilku sołtysów, padł zarzut w stosunku do Urzędu 

(pracowników Urzędu). Radny Robert Markun powiedział, że Urząd zataja informacje. 

Zastępca Burmistrza Pani Agnieszka Nawrot – Kopycińska, w związku z powyższym, poprosiła o 

wskazanie konkretnych informacji, jakie Urząd zataił, a także urzędnika, który dopuścił się takiego 

czynu.  

Zastępca Burmistrza Pani Agnieszka Nawrot – Kopycińska  powiedziała, że porusza tę kwestię, 

ponieważ pełniąc stanowisko kierownicze, nie może dopuścić do takich sytuacji, ale ma obowiązek im 

zapobiegać. Wobec urzędnika, który działałby w w/w sposób, zostałyby wyciągnięte konsekwencje, 

ale też nie można doprowadzić do sytuacji, aby zarzuty składane były bezpodstawnie.  

 
O godz. 12

05
 z Sali obrad wyszedł radny Zbigniew Pietkiewicz. 

 

Zastępca Burmistrza Pani Agnieszka Nawrot – Kopycińska  powiedziała, żeby ważyć słowa 

wypowiadane publicznie, nie tylko wypowiadane pod adresem urzędników, ale i innych osób, 

staranniej dobierać sformułowania  aby nie było sytuacji, że co innego się myśli, a co innego mówi. 

 

Radna Wioletta Krukowska powiedziała, że tego faktu na posiedzeniu nie odnotowała. 

 

Radny Robert Markun powiedział, że Zastępca Burmistrza Pani Agnieszka Nawrot – Kopycińska  

dobrze wie o czym radny mówił – nie o zatajaniu, ale o późnym docieraniu nierzetelnych informacji z 

Urzędu – użył nieodpowiedniego sformułowania.  

Radny Robert Markun powiedział, że już kiedyś o tym mówił – jest słaby przepływ informacji. 

Dzieje się dużo rzeczy, o których radny nie wie, albo dowiaduje się późno - na sesji. 

 

Zastępca Burmistrza Pani Agnieszka Nawrot – Kopycińska  powiedziała, że dlatego poprosiła o 

wyraźne formułowanie wypowiedzi pod czyimś adresem, żeby nie było takich sytuacji. 

 
Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odniosła się do wypowiedzi radnego Roberta Markuna – o 

słabym przepływie informacji między radnymi a Urzędem. Na każdej sesji Burmistrz przedstawia 

bardzo szczegółowe sprawozdanie z pracy Burmistrza i podjętych działań.  
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Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że po dzisiejszym przedstawieniu informacji nikt 

z obecnych na sali obrad nie zadał pytań, więc o jakim słabym przepływie informacji jest mowa. 

Urzędnicy w swojej pracy muszą kierować się przepisami prawa i działać zgodnie z procedurą. 

Burmistrz nie wyjaśnia plotek, a przekazuje co sesję rzetelną informację, gdy zajdzie potrzeba jest 

obecny na posiedzeniach Komisji.  

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, żeby radny Robert Markun jasno sprecyzował 

jak sobie wyobraża przepływ informacji, czego oczekuje od Burmistrza i pracowników Urzędu, 

ponieważ ze skarg, że jest słaby przepływ nic nie wynika.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska zapytała czy ktoś 

jeszcze chciałby zabrać głos. 

 

Sołtys Iwona Kopaniarz – w imieniu Wioletty i wszystkich mieszkańców – powiedziała, że ruszyła 

już akcja pomocy, numer konta został podany w serwisie społecznościowym Facebook, przygotowane 

są plakaty. Jeżeli będą robione festyny, konkursy we Fromborku, to najlepiej by było, aby zajął się 

tym Miejsko – Gminny Ośrodek Kultury we Fromborku i aby on zbierał i przekazywał pieniądze. 

Niech to będzie instytucja, która zbiera fundusze, a nie osoba prywatna czy sołectwo. Spływa pomoc 

od ludzi z całej Polski, dzięki czemu Wioletta już zaczyna inaczej żyć, możliwe że dostaną 

mieszkanie, więc wszystko jest na dobrej drodze. Od wczoraj Wioletta jest na sześciotygodniowej 

rehabilitacji  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że będzie się kontaktowała bezpośrednio z Panią 

sołtys.  

 

Radna Wioletta Krukowska powiedziała, aby pracownik Biura Rady przesłał numer konta dla 

radnych.  

 

Sołtys Iwona Kopaniarz powiedziała, że będą plakaty.  

Sołtys Iwona Kopaniarz powiedziała, że czekają jeszcze na informację, czy prawnie można 

przeznaczyć na ten cel 1% z podatku. 

 

Radna Wioletta Krukowska powiedziała, że jeżeli Fundacja lub Stowarzyszenie jest zarejestrowane, 

ta tak. 

 

Sołtys Henryk Szyrwiński zaproponował, aby sołtysi i radni przeznaczyli na wsparcie dziewczyny 

jednorazowo całość lub połowę diety. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że Urząd musi wypłacić radnym i sołtysom diety 

i dopiero wtedy można indywidualnie przekazać pieniądze. 

 

Sołtys Iwona Kopaniarz powiedziała, że szkoda przerywać rehabilitację na dwa czy trzy tygodnie. 

 

Radny Robert Markun zapytał Pana Adwokata jak wygląda sytuacja w świetle prawa – ojciec 

spowodował tragedię w rodzinie i jest utrzymywany z podatków obywateli, jest w więzieniu, gdzie 

codziennie ma obiad, a dziewczyna się męczy. 

 

Radny Wojciech Gawłowski powiedział, że tego się nie zmieni, chyba, że by pracował i wtedy 

zabierać mu pieniądze.  

 

Radny Robert Markun zapytał czy jest jakaś możliwość, żeby jemu rentę czy emeryturę odebrać i 

przekazać dla dziewczyny. 

 

Pan Adwokat Marcin Wróbel powiedział, że dziecko musi pozwać ojca o alimenty. 
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Sołtys Iwona Kopaniarz powiedziała, że sprawa nie może się odbyć, ponieważ ojciec się nie stawia z 

powodu swojej choroby.  

 

Radna Wioletta Krukowska powiedziała, że sprawa odbędzie się zaocznie.  

 

Pan Adwokat Marcin Wróbel powiedział, że jeżeli ojciec nie stawi się na sprawę o alimenty, to Sąd 

uznaje za prawdziwe twierdzenia osoby pozywającej.  

 

Radny Robert Markun  powiedział, że Wioletta musi podać ojca o alimenty. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska zaproponowała, jeżeli 

nie ma innych spraw, by dokończyć omawianie sprawy Wioletty po zamknięciu obrad. 

 

O godz. 12
14 

z sali obrad wyszedł sołtys Ryszard Pawluczuk.  

 

Ad. pkt 11. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska po wyczerpaniu 

porządku obrad zamknęła XVI zwyczajną sesję Rady Miejskiej we Fromborku.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Sekretarz obrad – radna Wioletta Krukowska. 

Protokołowała – Justyna Kruk. 

 

 

Obrady XVI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 24 listopada 2016 roku 

zostały utrwalone na płycie CD, która znajduje się w Biurze Rady. 

 

 

 

 

 

 

PRZEWODNICZĄCA RADY MIEJSKIEJ WE FROMBORKU 
                                  

       BARBARA KĘDZIERSKA 


